
  
 
 

 BESTYRELSESMØDE  

 Afbud sendes til tsped@rodekors.dk og ml@rkbgym.dk  

 

Mødetidspunkt 
 

Tirsdag d. 30. april 2024 kl. 19.00 

Sted Østergade 22, Ringkøbing 

Deltagere 
 
 
 
 
 
 
Frivillige deltagere 

Thorkild Sloth Pedersen  
Karen Markussen  
Johnny Lyngbak 
Marie Louise Lindsay 
Anne Grethe Nielsen 
Dorthe Munk Schou Jacobsen (afbud) 
Simone Larsen 
 
Frank Knudsen (afbud) 
Hanne Bovbjerg Jensen 
 

1. Godkendelse af dagsorden 
(alle) 

Godkendt 

2. Mødeplan forår 2024 • Bestyrelsesmøde den 14. maj 

• Sommerafslutning den 28. maj kl. 18 
 
Skal vi reservere en dato i juni til et møde?  
Begrundelse: 
Udvidelse af Cafeen kan indebære, at der kan være behov for 
at mødes. Der sættes kryds i kalenderen 11. juni.  
Claus rykker brætspil d. 28. maj, så vi alle kan være her, og 
så han selv kan deltage. 

3. Evaluering af nålefest (alle) 
 

God fest. God foredragsholder. Nemmere at arrangere på 
gymnasiet. Nogle sagde det hyggeligt med de lange borde, 
andre vil gerne sidde i deres egen borde.  
Kunne en ide til foredragsholder være en, der fortæller noget 
om Røde Kors’ arbejde i Danmark. Måske fokus på vores eget, 
lokale arbejde.  
Kunne pjecerne ligge fremme, så folk kan tage en og se, hvad 
de andre aktiviteter laver. 
Fremadrettet vil Johnny gerne stå for ”kontorarbejdet”; sende 
invitationer, bestille mad mm. ML og Frank vil hjælpe til med 
alt det praktiske op til. Husk: køb mere chokolade. Vi skal 

mailto:tsped@rodekors.dko


inden næste nålefest have afklaret, om Samværdighed skal 
inviteres.  

4. Orientering fra 
formandskonference (Karen 
og Hanne) og årsmøde i 
Netværk MidtVest (Karen, 
Hanne og Thorkild) 

Karen og Hanne havde en dejlig dag i Middelfart. De hørte 
oplæg fra præsidenten om Røde Kors’ nye nationale strategi 
(som man kan læse om på nettet).  
Ældreministeren deltog også i konferencen.  
Et godt råd fra konferencen: brug konsulenter og 
fagkonsulenter. 
Materiale fra konferencen deles ud til bestyrelsen, som læser 
det, så vi kan samle op på det ved et senere møde.  
Der blev på årsmødet i Netværk MidVest delt erfaringer og 
gode råd fra blandt andet Glostrup, hvor RK har en 
partnerskabsaftale med kommunen. 
 
 

5. Opfølgning på afdelingsmøde 
den 16. april 

A. Kommunikation (Johnny) 
 
Se referat af mødet. 
 
Hvad er de næste skridt, herunder  
- samarbejde med konsulent fra landskontoret, 
- rekruttering af kommunikationsfrivillig? 

Johnny snakker med Jacob fra hovedkontoret, der 
gerne vil have et møde, og vil medbringe en 
seniorkonsulent. De afholder møde d. 7. juni. 
Johnny tager aktivitetsledertjansen i første 
omgang, indtil aktiviteten er løbet i gang, og der er 
kommet nogle frivillige med. Vi skal have fat i 
nogle unge mennesker, gerne gymnasieelever.  
 

B. Rekruttering af frivillige  
 
Positivt at konstatere, at der er rekrutteret nye 
frivillige til Besøgstjenesten og til Byggegenbrug. 
 
Et næste skridt vil være opslag i Byggegenbrug (i den 
fysiske butik). 
 
Hvad med Underværket? De inviteres til et møde, så vi 
kan høre hvordan det går.  
 
Frivilligbasar på KG den 26. september. 
ML melder os til (indsamling, kommunikationsafdeling 
og sprogcafeen).  
Hvis andre vil med, skal de kontakte ML før 1. juni. 



 
C. Arbejdsdag i Cafeen 

 
Anita melder forslag ud. 

6. Afdelingens økonomi 
(Anne Grethe) 

Røde kors konto: 1 million kr. 
Byggegenbrug: 31 000 (inkl. 10 000 i tilskud til at dække 
huslejen pr. 1. april). 
Outlet: 76 000 kr.  
Caféen: 595 000 kr., men er for højt pga. tilskuddet, som vi 
ikke skal modtage endnu.  
Omsætningen i april:  
Nygade: 89 000 kr. 
bygge 39 000 kr. 
Outlet: 19 000 kr. 

7. Udvidelse af Cafeen: 
Drøftelse og beslutninger om 
medfinansiering 

Se vedhæftede notat. 
Bestyrelsen er indstillet på at Røde Kors som aftalt betaler 
udgifter til inventar i køkkenet, og derudover kan bidrage 
med yderligere tilskud. Vi vil forsøge at søge fonde og 
forventer, at det kan bidrage til noget af udgiften.  
Thorkild snakker med udlejer og får et overslag over hvordan 
huslejen vil påvirkes af det tilskud, som RK kan skyde ind. 
Desuden snakker Thorkild med landskontoret for at 
undersøge lånemuligheder/tilskudsmuligheder. 

8. Internt kursus: Med-
menneskelighed i praksis 
Udsættes 

Medmenneskelighed i praksis (MIP) er et kursus, der tilbydes 
frivillige i Røde Kors. Kurset henvender sig til frivillige i sociale 
aktiviteter.  
På Mit Røde Kors kan man finde eksempler på MIP-kurser: 
https://mitrodekors.dk/kursusoversigt 
Tidligere næstformand i Ringkøbing-afdelingen, Niels 
Andersen, tilbød på et tidspunkt, at han gerne vil komme til 
Ringkøbing for at holde et kursus i MIP. Bestyrelsen har 
besluttet at tage kontakt til Niels om et kursus i 2024, men 
Niels oplyser nu, at han ikke længere underviser i MIP. 
 
Drøftelse: 
En idé kunne være – på et afdelingsmøde - at lodde 
stemningen blandt lederne af sociale aktiviteter om et kursus i 
MIP. 

9. Besøg af Frivilligrådet 
Udsættes 

Frivilligrådet kommer gerne på besøg i de frivillige sociale 
foreninger.  
Se vedhæftede henvendelse fra Frivilligrådet. 

 
Drøftelse: 
Ønsker vi at invitere Frivilligrådet på besøg? 

https://mitrodekors.dk/kursusoversigt


10. Sommerafslutning den 28. 
maj 

Vi gentager modellen fra sidste år. 
Hvem vil påtage sig en rolle som tovholder? 
Karen arbejder sammen med Anita om det praktiske. Johnny 
skriver rundt og inviterer. Karen kontakter os andre, når der 
er brug for praktisk hjælp. Vi griller og drikker sodavand og øl.  
Vi starter kl. 18.00.  
SU d. 21. maj.  
 

11. Orientering 
Udsættes 

- Arbejdet med udvidelse af Cafeen. 
 

- Dataansvar i Røde Kors.  
o Se vedhæftede materiale. 

 
- Deltagelse i workshop med RKSK om oprettelse af et 

Familiehus i kommunen har ført til, at vi er i dialog 
med RKSK om oprettelse af Røde Kors’ indsats God 
start på livet. 
 

- Andet? 
 

12. Punkter til kommende 
bestyrelsesmøder 
Udsættes 

• Overvejelser om udvikling af samarbejdet med Ring-
købing-Skjern Kommune 

o Kommunekredsen har besluttet at sætte fokus på 
emnet. I drøftelserne kan indgå overvejelser om, 
hvorvidt Røde Kors (på kommuneplan) skal 
arbejde hen imod en forpligtende samarbejds-
aftale med RKSK. 
Det forventes, at emnet drøftes på et kommende 
møde i Kommunekredsen. 
 

• Bestyrelsens arbejdsform. 
 

• Dialog med de enkelte aktiviteter 
Da vi gik over til den nye (og velfungerende) model for 
afdelingsmøder, var en del af beslutningen, at 
aktiviteterne skulle inviteres ind enkeltvis til en dialog 
med bestyrelsen. Det har vi forsømt på det seneste, 
fordi andre store emner har fyldt på vores dagsorden. 
Vi bør genoptage møder med aktiviteterne. 

 

13. Eventuelt  

 


